
ACTA

Expedient núm. Òrgan col·legiat
PLN/2024/13 El ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria: Ordinària

Data: 11 de setembre de 2024

Durada: Des de les 19:00 fins a les 20:10

Lloc: Sala Plenaris Ajuntament

Presidida per: Maria Antonia Serralta Cunill

Secretària accidental: Maria del Mar Gual Bigas

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm. d'identificació Nom i Cognoms Assisteix

43039574L FRANCISCA ORELL SALOM SI
43167956S Gabriel Ripoll Martí SI
43211225K JOAN LUNA MATEU SI
43039987H JUAN ANTONIO RIERA LLABRES SI
43148566Z Joan Baos Estrany SI
18236826B MARIA ANTONIA SERRALTA CUNILL SI
43134354Q MARIA DE MAR PUJOL MORAGUES SI
43081922R MARIA INMACULADA PAYERAS BALLE SI
43053357W MARIA VICTORIA MUÑOZ DURAN SI
18232556L Maria José Verdú Torres SI
43107913W Maria del Mar Gual Bigas SI
43122905K Mercè Bujosa Estarellas SI
43030615F Miquel Ballester Ferrer SI

Excuses d'assistència presentades: ---

Una vegada verificada per la Secretària accidental  la constitució  vàlida de l’òrgan,  el 
President obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre 
del dia

A) PART RESOLUTIVA

APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 11 DE JULIOL DE 2024.

Queda aprovada l’acta de la sessió ordinària de 11 de juliol de 2024.

APROVACIÓ  DE  L’ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA  DE  22  D’AGOST  DE 
2024.
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Queda aprovada l’acta de la sessió extraordinària de 22 d’agost de 2024.

APROVACIÓ  DE  L’ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA  I  URGENT  DE  30 
D’AGOST DE 2024.

Queda aprovada l’acta de la sessió extraordinària i urgent de 30 d’agost de 2024.

EXPEDIENT 717/2024.  REVISIÓ  D’OFICI  –  CONSTRUCCIONES Y PROMOCIONES 
JOSE LUIS CAMPINS MARTÍ SL.

Favorable Tipus de votació: Nominal
A favor: 11, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

A favor Francisca  Orell  Salom,  Gabriel  Ripoll  Martí,  Joan  Luna 
Mateu, Juan Antonio Riera Llabrés, Joan Baos Estrany, Maria 
Antonia  Serralta  Cunill,  Marial  del  Mar  Pujol  Moragues, 
Maria  Inmaculada  Payeras  Balle,  Maria  Victoria  Muñoz 
Duran,Mercè Bujosa Estarellas, Miquel Ballester Ferrer

En contra ---
Abstencions Maria José Verdú Torres 
Absents ---

Resolució:

«PROPOSTA DE PLE

Expedient núm.: 717/2024
Acord del Ple
Procediment: Revisió d'Ofici

En relació amb l'expedient relatiu a la revisió d’ofici de la llicència d’obres 
atorgada per la Junta de Govern Local, el 3 de maig de 2018, que va concedir 
a l’entitat Construcciones y Promociones José Luis Campins Martí S.L. per a la 
construcció  de  sis  (6)  habitatges,  aparcaments  i  piscina  ubicat  al  carrer 
Vinyetes  núm.  30  de  Bunyola  i  amb  referència  cadastral  núm. 
4145004DD7944N0001HG, fonamentat en els següents,

ANTECEDENTS

A la vista dels següents antecedents:

Document Data Observacions

Acord de JGL de data 03/05/2018 atorgant llicència 
núm.28/2018 consistent amb la construcció d’edifici 
entre mitgeres de 6 habitatges, aparcaments i piscina, 
ubicat al C/Vinyetes núm. 30, de Bunyola

03/05/2018

Registre General d’entrada núm. 2023-E-RE-1084, la 
Sra. Magdalena Mateu, presenta escrit de denuncia 
argumentat que l’obra major que s’està executant al C/ 
Vinyetes núm. 30, excedeix de l’ocupació regulada en el 
PGOU.

14/04/2023 2023-E-RE-1084

Informe  del  arquitecte  tècnic  municipal  constatant 
l'excés d’edificabilitat de la llicència

05/05/2023
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Informe de la TAG la llicència núm. 28/2018 es nul·la de 
ple dret, ja que no s’ajusta als paràmetres urbanístics 
del  PGOU  de  Bunyola  de  1978,  i  caldrà  adoptar  la 
mesura cautelar de suspensió dels seus efectes, en tant 
es verifiqui o no la seva legalitat

08/05/2023

Acord de Ple ordinari inici revisió ofici 10/05/2023 Exp. 1495/2023

Informe del arquitecte tècnic municipal  constatant  la 
paralització de les obres

18/05/2023

Escrit al·legacions de l’entitat interessada 08/06/2023 2023-E-RE-1568

Informe del arquitecte tècnic municipal en relació a les 
al·legacions presentades

19/06/2023 IT 2023-0270

Informe Proposta TAG resolució al·legacions 07/07/2023 IP 2023-0041

Acord  Ple  extraordinari  i  urgent  resolent  les 
al·legacions  presentades,  continuant  la  tramitació 
remetent l’expedient al Consell Consultiu

28/09/2023

Recurs  de  Reposició  contra  acord  Ple  extraordinari  i 
urgent resolent les al·legacions presentades

27/11/2023 2023-E-RE-2933

Informe del  arquitecte  tècnic  municipal  en relació  al 
recurs de reposició

11/12/2023 IT 2023-0543

Informe Proposta TAG resolució recurs de reposició 11/12/2023

Dictamen Consell Consultiu núm. 3/2024 de data 23 de 
gener de 2024

23/01/2024

Comunicació EOB sobre caducitat expedient 14/02/2024 2024-E-RE-351

Informe de Secretaria sobre la caducitat de l’expedient 14/02/2024

Acord Ple inici nou procediment 19/02/2024

Presentació  d’al·legacions  i  recurs  de  reposició  de 
Const. Campins

18/03/2024 2024-E-RC-769
2024-E-RC-774

Informe tècnic sobre les al·legacions 20/03/2024

Informe jurídic sobre les al·legacions 22/03/2024

Acord Ple resolució al·legacions i recurs 3/05/2024

Dictamen Consell Consultiu 72/2024 29/07/2024

CONSIDERACIONS JURÍDIQUES

La Legislació aplicable és la següent:

— Els  articles  47.1,  106,  108 i  110 de  la  Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques.
— L'article 106 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears.
— Els articles 4.1.g), 21.1.l), 22.2.j) i k), 53, 63.1.b) i 110 de la Llei 7/1985, de 
2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
— Els articles 18.12.b), 21 i 24 de la Llei 5/2010, de 16 de juny, reguladora del 
Consell Consultiu de les Illes Balears.

I vist l’informe-proposta emesa pel secretari de la Corporació en data 3 de 
setembre de 2024, i quant antecedeix, de conformitat amb allò que s'ha fixat 
en l'article 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de 
les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el C
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que subscriu proposa al Ple l’adopció del següent,

ACORD

PRIMER. D’acord amb el Dictamen del Consell Consultiu núm. 72/2024, de 
data 29 de juliol de 2023, i de conformitat amb l’establert a l’article 4.3 de la 
Llei  5/2010,  de  16  de  juny,  reguladora  del  Consell  Consultiu  de  les  Illes 
Balears, declarar la nul·litat de la llicència d’obres atorgada per la Junta de 
Govern  Local,  el  03  de  maig  de  2018,  que  es  va  concedir  a  l’entitat 
Construcciones  y  Promociones  José  Luis  Campins  Martí  S.L.  per  a  la 
construcció  de  sis  (6)  habitatges,  aparcaments  i  piscina  ubicat  al  carrer 
Vinyetes  núm.  30  de  Bunyola  i  amb  referència  cadastral  núm. 
4145004DD7944N0001HG,  pels  motius  exposats,  especialment,  a  la 
consideració jurídica quarta de l’esmentat Dictamen.

SEGON. Notificar  el  present  acord  als  interessats,  pel  seu  coneixement  i 
efectes  pertinents,  adjuntant-los  còpia  del  Dictamen  del  Consell  Consultiu 
núm. 72/2024, de data 29 de juliol de 2024.

TERCER. En  compliment  de  l’article  28.2  del  Decret  38/2020,  de  28  de 
desembre, remetre una còpia del present acord, que conclou el procediment, 
al  Consell  Consultiu  de  les  Illes  Balears,  dins  el  termini  dels  quinze  dies 
següents a la data en que sigui emès.»

EXPEDIENT  3113/2024.  GRUPS  POLÍTICS  –  MOCIÓ  GRUP  MUNICIPAL  EOB 
RELATIVA ALS APARCAMENTS MUNICIPAL.
Favorable Tipus de votació: Nominal

A favor: 3, En contra: 9, Abstencions: 0, Absents: 0

A favor Joan  Luna  Mateu,  Marial  del  Mar  Pujol  Moragues,  Mercè 
Bujosa Estarellas

En contra Francisca  Orell  Salom,  Gabriel  Ripoll  Martí,  Juan  Antonio 
Riera  Llabrés,  Joan  Baos  Estrany,  Maria  Antonia  Serralta 
Cunill,  Maria  Inmaculada  Payeras  Balle,  Maria  Victoria 
Muñoz  Duran,  Miquel  Ballester  Ferrer,  Maria  José  Verdú 
Torres 

Abstencions ---
Absents ---

Resolució:

«MOCIÓ APARCAMENTS MUNICIPALS

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El passat dia 16 d’agost es va inaugurar l’aparcament situat a la planta baixa 
de l’edifici municipal de Can Gual. El dia 12 d’agost, en el canal de difusió de 
WhatsApp de l’Ajuntament de Bunyola es va estendre convidada a la gent del 
poble que va incloure el missatge següent:  “El pàrquing serà gratuït per a 
tothom fins al 31 de desembre de 2024, mentre treballem en la redacció del 
Reglament de Funcionament dels Pàrquings Públics Municipals de Bunyola i 
l'Ordenança Fiscal Reguladora del mateixos.”

El  mateix  dia  16  d’agost  va  sortir  una  notícia  publicada  al  mitjà  de 
comunicació Última Hora que exposa el següent: “Hasta finales de 2024, el 
aparcamiento será gratuito. A partir de 2025, se implementará el sistema de 
ORA, que permitirá a los residentes pagar una anualidad para estacionar sin C
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necesidad de ticket, mientras que los visitantes deberán pagar por cada uso.”

Can  Gual  ha  estat  un  projecte  que  ha  estat  possible  gràcies  al 
desemborsament de capital públic per part d’aquest Ajuntament i del Consell 
de Mallorca, sense participació privada,  ni  generant cap deute als comptes 
municipals. Per aquest motiu des d’Esquerra Oberta Bunyola entenem que l’ús 
d’aquest  aparcament pels veïnats de tot  el  municipi  de Bunyola ha de ser 
totalment gratuït, ja que l’han pagat de la seva butxaca mitjançant els seus 
impostos.

Per  tot  això,  el  grup  municipal  d’Esquerra  Oberta  Bunyola  eleva  al  Ple  la 
següent proposta d’acrods perquè es tinguin en compte a l’hora de redactar 
l’anunciat Reglament de Funcionament dels Aparcaments Públics Municipals 
de Bunyola i per la seva Ordenança Fiscal Reguladora.

ACORD

1.  Donada la natura  pública de l’aparcament  de l’edifici  de Can Gual  i  de 
l’aparcament  de  la  plaça  Rosa  Colom,  ambdós  ja  pagats,  el  ple  de 
l’Ajuntament de Bunyola entén que no pot cobrar pel seu ús als veïnats de 
Bunyola.

2. L’ús dels aparcaments públics de Can Gual i de la plaça Rosa Colom serà 
d’ús exclusiu pels veïnats de Bunyola.

3. La gestió d’accés es realitzarà mitjançant una targeta vinculada al vehicle 
que vulgui estacionar, el qual haurà d’estar registrat al municipi de Bunyola i 
estar al corrent del pagament de l’impost de circulació.

4.  La  targeta  d’accés  serà  gratuïta  i  lliure  de  qualsevol  altra  càrrega 
econòmica.

5. La targeta d’accés es sol·licitarà a les oficines municipals i s’expedirà allà 
mateix.

6.  La targeta  d’accés haurà  d’anar  vinculada  a la  informació  del  vehicle  i 
s’identificarà per la matrícula. Aquesta informació serà visible a la targeta.

7. La targeta d’accés haurà de ser visible des de l’exterior del cotxe pel seu 
control.»

El sr. Luna diu que és una manera de donar valor a la gent de Bunyola que ja paga els 
seus imposts i que no han de pagar per aparcar. Pensen que han de ser d’ús exclusiu per 
als residents.

La sra. Verdú de VOX diu que, amb aquesta moció, han creat controvèrsia. Veu el bon 
talant però no l’efectivitat. Donarà un argumentari per tal de justificar el seu vot negatiu:

1.-  Com  deis,  els  aparcaments  ha  estat  construït  i  finançat  amb  fons  públics,  tant 
municipals com del Consell de Mallorca. Tot i que és comprensible que els residents se 
vulguin beneficiar d’un servei que han finançat amb els seus impostos, els fons públics 
provenen d’un pressupost general que no exclou persones de fora del municipi.

2.- Com ja vaig dir a la Comissió informativa, crec que pot causar un greuge comparatiu a 
ses persones que estan pagant un gual permanent al carrer i que veuran que mentre ells 
paguen, uns altres tenen l’aparcament gratuït.

3.-  (Punt  2).  Impedir  l’ús  de  l’aparcament  a  no  residents  es  podria  considerar  una 
utilització injusta d’aquests recursos, ja que limita l’accés a infraestructures pagades amb C
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doblers públics. Els visitants també poden aportar valor al municipi, com en el cas del 
turisme o del comerç local, cosa que implica que també s’haurien de poder beneficiar 
d’aquestes instal·lacions.

4.- Impacte econòmic negatiu: Si l’ús de l’aparcament es restringeix només als residents, 
els  visitants  que  acudeixen  al  municipi  es  poden  veure  dissuadits  per  la  falta 
d’aparcament accessible. Això podria afectar negativament el comerç local i generar una 
reducció a l’activitat econòmica del municipi.

5.-  Gestió  complicada:  La restricció de l’aparcament  només als  residents  implica una 
gestió administrativa més complexa, amb l’expedició de targetes vinculades a matrícules 
(com diu la proposta) però també a la supervisió constant per evitar l’ús indegut per part 
de no residents. Aquest tipus de control pot generar costos addicionals per al municipi, 
tant  pel  que  fa  a  tecnologia,  com  a  personal  dedicat  al  control  dels  accessos  i  la 
verificació de matrícules. Aquests costos, encara que indirectes, poden no estar justificats
davant del benefici limitat de tenir aparcaments exclusius per a residents.

6- Dificultat legal per restringir l’accés: En moltes jurisdiccions, és complicat legalment 
implementar restriccions absolutes d’accés a infraestructures públiques, especialment si 
han estat finançades amb fons públics  (CIM).  Els  aparcaments  són béns d’ús  comú i 
públic, cosa que pot entrar en conflicte amb les normatives d’accés igualitari. És possible 
que el municipi no pugui prohibir completament l’accés a persones no residents sense fer 
front a desafiaments legals.

7.- Ús ineficient dels espais: Finalment, si l’aparcament està sobre-utilitzat pels residents 
en certs moments, podria resultar en un ús ineficient dels espais disponibles, convertir-se 
amb  un  privat  de  un  nombre  molt  reduït  de  residents  (únicament  quit  trobi  plaça 
disponible).

Per  aquestes  raons,  encara que la  idea d’un  aparcament  gratuït  per  a  residents  pot 
parèixer beneficiosa a curt termini, crec que a la llarga pot generar mes problemes que 
beneficis i per això el vot serà en contra.

La sra. Orell del PSIB-PSOE diu que estan d’acord amb la línia de la sra. Verdú. Qui l’empri 
ha de pagar. 

El sr. Ballester de SOMavi-El Pi diu que començaré agraint la seva preocupació per l'ús 
dels aparcaments municipals, una qüestió que, sens dubte, mereix una reflexió acurada. 
Però, permeteu-me dir que la proposta que ens ha presentat avui em recorda una mica a 
aquella dita que diu: "despullar un sant per vestir-ne un altre." Entén que la seva intenció 
és defensar  els drets dels  veïns de Bunyola,  però proposar  la gratuïtat  absoluta dels 
aparcaments  per  a  tots  els  residents,  ignorant  les  necessitats  de  manteniment  i 
sostenibilitat econòmica, li sembla que és una mica ingenu, o potser podrien dir, amb tot 
el respecte, una mica irreal. Permetin-me recordar que, encara que aquests aparcaments 
hagin estat finançats amb capital públic, els costos d'operació, manteniment i seguretat 
d'aquestes instal·lacions no desapareixen per art de màgia. Tots aquests serveis tenen un 
cost que, d'alguna manera, s'han de sufragar per garantir-ne la viabilitat a llarg termini. A 
més,  la  seva  proposta  de  limitar  l'ús  dels  aparcaments  exclusivament  als  veïns  del 
municipi  planteja  seriosos  problemes  legals.  L'article  14  de  la  Constitució  Espanyola 
estableix el principi d'igualtat i no discriminació per raó de residència. Per tant, restringir 
l'ús  d'un  espai  públic  només  a  certs  ciutadans  podria  ser  interpretat  com  una 
discriminació completament il·legal. Per altra banda, la idea de gestionar els accessos 
mitjançant una targeta gratuïta vinculada al vehicle planteja altres qüestions logístiques i 
econòmiques.  Qui  assumirà  el  cost  de  l'emissió  i  la  gestió  d'aquestes  targetes?  Els 
mateixos veïns a qui volem alliberar de qualsevol despesa? Per tot això, crec que el que 
convé  és  continuar  amb  el  nostre  pla  inicial:  mantenir  la  gratuïtat  temporal  dels 
aparcaments  fins a finals  de 2024,  mentre treballam en un Reglament  que tingui  en 
compte tant els drets dels veïns com la sostenibilitat financera del municipi. I sí, també 
comptant amb les aportacions constructives de tots els grups municipals, inclòs el seu. C
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Així doncs, agraïm de nou el seu interès i compromís, però lamentablement, no podem 
donar suport a una moció que, tot i que ben intencionada, és clarament inaplicable des 
d'un punt de vista legal, financer i pràctic. Moltes gràcies.

El sr. Baos del PP diu que també es mantenen en aquesta línia del que s’ha dit fins ara. 
L’ordenança pot regular el control i posar el màxim d’hores d’estacionament.

El sr. Luna diu que estan d’acord amb el tema del finançament del CIM, però altres pobles 
ho han fet exclusiu per als residents. En relació al greuge comparatiu pels guals, ells no 
ho veuen igual. Els guals es paguen per un accés lliure per la vorera fins a un aparcament  
privat. Pels visitants hi hauria d’haver altres aparcaments. Demana si seran limitades les 
targetes que pensen fer, perquè això tampoc seria just. És una qüestió de donar prioritat 
a una cosa o a una altra. 

El sr. Ballester diu que mesclen ous amb caragols. Si els recursos són limitats no poden 
afegir  damunt  el  banyat.  L’ús gratuït  no és cert  perquè els doblers per gestionar les 
instal·lacions  són  de  tothom.  Limitar  l’accés  a  un  visitant  és  anticonstitucional.  Els 
controls,  les  barreres,  les  targetes...  seran  uns  80.000,-€  més  el  manteniment 
antiincendis. L’ajuntament no va a fer negoci i els costos s’han d’igualar amb unes taxes. 
És igual que el tema de l’aigua perquè el que no pot ser és que hi hagi dèficit. Aquest  
equip de govern té clar que s’ha de posar ordre.

EXPEDIENT  3115/2024.  GRUPS  POLÍTICS  –  MOCIÓ  GRUP  MUNICIPAL  VOX 
RELATIVA  A  L’ORDENANÇA  MUNICIPAL  DE  PREVENCIÓ  I  CONTAMINACIÓ 
ACÚSTICA.
Favorable Tipus de votació: Unanimitat

Resolució:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Al terme municipal de Bunyola i més en concret, a la zona del Pla de Sa Coma, 
des dels  passats  mesos de Juliol  i  Agost  s'han produït,  gairebé diàriament 
incloent dissabtes  i  diumenges,  i  a la gran majoria  de dies a partir  de les 
05:50h del matí, renous continus procedents d'excavadores amb percutors al 
solar continu d'aquesta urbanització, procedent de l'obra de la futura planta 
fotovoltaica, i en algun cas també dels camions i pales excavadores de gran 
tonatge. Els renous se sentien fins i tot a Sa Font Seca, segons comentaris 
d'alguns veïnats.

També s'han produït molts de renous al solar limítrof, que està gestionat pel 
ferrocarril  de  Sóller  o  Serveis  Ferroviaris,  ocasionant  renous  i  impedint  el 
merescut descans de tots els seus veïns.

En alguna ocasió per part d'alguns veinats s'ha cridat a la policia local indicant 
el problema i el resultat no ha estat l'esperat, ja que la policia informa que no 
pot fer res i que s'han d'adreçar directament a l'Ajuntament de Bunyola per 
fer la pertinent denúncia.

Es pot constatar que cap de les dues empreses emissores dels renous han 
estat  visitades,  consultades  o  sancionades  pel  personal  responsable  de 
l'ajuntament, si n'hi ha, de mantenir en vigor i comprovar que es compleix, 
l'ordença i la normativa de l'ajuntament de prevenció i contaminació acústica.

En base a tot això realitzem la proposta següent:

PROPOSTA D'ACORD
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1.- Sol·licitem que l'Ajuntament realitzi les gestions pertinents per prendre les 
mesures necessàries, com detalla la normativa de prevenció i contaminació 
acústica, i fer in situ comprovació dels decibels emesos.

2.- En cas que els decibels excedeixin els regulats a la normativa, sol·licitem a 
l'Ajuntament que paralitzi la llicència d'obres fins a resoldre els seus defectes i 
que aquests s'adeqüin a la normativa de prevenció i contaminació acústica.

3.- Que en cas que l’empresa no executi l’ordre de l’Ajuntament, es procedeixi 
a les sancions pertinents, en base a la normativa de prevenció i contaminació 
acústica.

4.- Que l'Ajuntament informi a totes les empreses, a les quals se'ls expedeix 
una  llicència,  l'obligatorietat  de  complir  l'ordenança  de  prevenció  i 
contaminació acústica.»

La sra. Verdú de VOX diu que és una proposta per les queixes rebudes dels veïnats.

La sra. Orell del PSIB-PSOE està d’acord amb la proposta ja que no s’ha de molestar als 
veïnats.

La sra. Bujosa d’EOB diu que no és un tema aïllat i s’han de fer sonometries. Votaran a 
favor.

El sr. Ballester de SOMavi-El Pi diu que vol agrair el seu compromís amb els veïnats. Vol 
aclarir  uns  quants  punts.  Quan  va  tenir  coneixement  de  les  queixes  hauria  d’haver 
informat a l’ajuntament i no esperar dos mesos fins a la celebració del plenari. La policia 
és l’encarregada de vetllar pel compliment de les ordenances. Si es fa una denuncia per 
escrit, l’ajuntament farà les passes necessàries. 

La sra. Verdú diu que el primer que va demanar va ser si havien posat una denúncia i li  
digueren que no. Es queixen però no han fet cap sol·licitud. Ells els va informar que s’ha 
de fer saber a l’ajuntament.

La sra. Payeras del PP diu que pensen el mateix. Les ordenances estan per complir-les. 

La sra. Verdú diu que seria bo recordar a les empreses que hi ha una normativa que s’ha 
de complir. 

El sr. Ballester diu que les llicències d’obres de particulars van acompanyades d’unes 
condicions  determinades  però  si  l’obra  és  supramunicipal  ja  es  complica.  S’ha  de 
transmetre la problemàtica a l’entitat superior que executi l’obra. 

MOCIONS D’URGÈNCIA

No es presenta cap moció d’urgència.

B) ACTIVITAT DE CONTROL

DONAR COMPTE DELS DECRETS DE BATLIA

No es dóna compte de cap Decret de Batlia.
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DONAR COMPTE DELS ACORDS DE LA JGL

No es dóna compte de cap acord de la JGL:

C) PRECS I PREGUNTES

La sra. Verdú de VOX diu que va passar dues preguntes per contestar per escrit, que són:

1.-  Amb els  pressupostos  aprovats,  volem saber:  Quins projectes planificats,  iniciats i 
inacabats hi ha actualment al municipi i quina és la prioritat dels mateixos?

2.- Quin tipus de llicència té i quin tipus de sòl és considerat el solar que utilitza Serveis 
Ferroviars com a magatzem de vies i estris al costat del nucli de Sa Coma.

Diu que, a més, dia 12 d’agost, va demanar l’inventari municipal i que li contestaren que 
estava en tramitació i li donaren accés a l’expedient, però que només hi ha un full.

El sr. Luna llegeix la primera pregunta del grup municipal EOB, dirigida a la Regidora 
de Joventut, que diu:

Durant l’inici de la present legislatura l’equip de govern ha seguit amb la tasca que va 
iniciar EOB amb el Casal de Joves, un exemple de que la feina ben feta té continuïtat. No 
obstant això, hem vist com la política de joventut de l’Ajuntament de Bunyola queda 
limitada a un lleure enfocat a festes en les quals es lliga al consum d’alcohol i “altres 
substàncies”.

Pregunta/es:

1. Quina política de joventut té previst desplegar l’actual equip de govern?
2. Com pretén l’Ajuntament de Bunyola incentivar un lleure saludable entre el jovent de 
Bunyola?
3. Es pretenen fer estudis sobre com impacten les diferents problemàtiques socials als 
joves de Bunyola?
4. Es té previst realitzar alguna línia d’inserció laboral especialment pels joves.
5. Es té previst desplegar algun tipus de servei per ajudar a l’emancipació dels joves de 
Bunyola?

La  Sra.  Batlessa  diu  que  ella  contestarà  a  una  part  de  les  preguntes  i  que  després 
continuaran responent el sr. Ballester i la sra. Payeras. En relació a què la política de 
joventut ha quedat limitada a un lleure enfocat a festes, diu que s’ha remès un fulletó 
que ha fet una tècnica de l’ajuntament i va enfocat a transmetre a la gent perquè tengui  
cura a l’hora de consumir alcohol o altres substàncies. És un cartell  per prevenir i  va 
dirigit als majors de 18 anys. En cap cas vol incentivar el consum d’alcohol, tal i com ells 
creuen. 

El sr. Ballester diu que vol manifestar el seu desacord a l’afirmació que s’incentiva el 
consum d’alcohol. Es fomenten hàbits saludables, educatius i culturals i es treballa amb 
col·laboració amb el departament de serveis socials i amb entitats esportives. Inclouen 
esports, tallers, voluntariat, etc. Tenen previst fer estudis, enquestes i altres iniciativa per 
ser conscients de les problemàtiques socials que afecten als joves. Estan desenvolupant 
convenis  per  afavorir  l’entrada  al  món  laboral  dels  joves  i  suport  per  a  la  seva 
emancipació, amb ajudes pels lloguers, programes de gestió econòmica i personal, entre 
d’altres. 

La sra. Payeras diu que des de serveis socials es defensa la publicació del fulletó amb les C
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recomanacions per sortir de festa. L’alcohol és una droga legal. Per posar un exemple 
l’ajuntament  regala  el  vermut  a  les  quintades,  cerveses  a  la  correguda  amb  roba 
interior... La mitjana d’edat per començar a consumir alcohol és de 13 anys, per tant, s’ha 
de reduir el risc a les persones que decideixen beure alcohol. La realitat és que no es pot 
prohibir el consum d’alcohol. Les mesures preventives que s’han dut a terme han estat la 
reducció del temps de música i s’ha introduït regalar aigua a la cursa en roba interior. La 
població a qui anava dirigit el fulletó era a la joventut. Si la preocupació dels veïnats és 
que no es promogui  el  consum des del  consistori,  podem començar a treballar  en la 
prevenció comunitària, començant a canviar costums tan arrelades en relació a aquest 
tema. Han de ser conscients que possiblement els canvis introduïts no agradin. Poden 
començar a treballar per declarar Bunyola consum 0,0. Demana si tendran el compromís i 
el suport de tot el consistori. 

El  sr.  Luna  diu  que  ells  no  han  fet  referència  a  aquest  cartell  en  cap  de  les  seves 
preguntes. És la seva responsabilitat revisar les publicacions. Ells agrairien un municipi 
0,0. Aquest ha de ser el missatge de l’ajuntament.

La sra. Payeras demana perquè no han fet res abans.

El sr. Luna diu que les preguntes les ha de fer l’oposició, no l’equip de govern.

La segona pregunta, destinada a la Regidoria de Mobilitat:

El passat mes de març es va aprovar la moció presentada per EOB en la qual proposarem 
que la línia de TIB 343 que uneix els municipis de Santa Eugènia i Santa Maria també 
arribi fins a Bunyola. Al mateix temps, al Parlament, es va aprovar que s’unís el nostre 
municipi  amb  el  de  Santa  Maria  per  poder  dotar  de  transport  públic  als  veïnats  de 
Bunyola per poder arribar al  PAC de referència. Vam veure com l’acord de ple es va 
enviar el 22 de maig, més de dos mesos després. Al ple de juliol EOB va demanar per 
quina feina s’havia fet per part de l’equip de govern en aquest aspecte i no es va donar 
cap resposta satisfactòria.

Pregunta/es:

1. Per què es va tardar més de dos mesos en enviar l’acord de ple a la conselleria?
2. S’han reunit amb la Conselleria de Mobilitat? Si la resposta és afirmativa quins avenços 
han fet? En cas negatiu, quan ho tenen previst?

El  sr.  Ballester  diu  que es  varen torbar  temps  a fer  la  comunicació  per  una  qüestió 
administrativa i es va enviar quan es va redactar l’acta. Encara no s’han reunit amb la 
Conselleria perquè no els han donat hora. 

La tercera pregunta, destinada a la Regidoria d’Urbanisme:

El passat dia 16 d’agost es va inaugurar l’aparcament de Can Gual, una fita esperada per 
tots els veïnats de Bunyola. No obstant això, va ser una apertura parcial de la intervenció 
que s’havia realitzat en aquesta primera fase, ja que no es va inaugurar ni la plaça de la 
coberta ni els aparcaments de la primera planta.

Pregunta/es:

1. Per què no es van inaugurar les altres parts de l’edifici afectades per la primera fase de 
Can Gual?
2. Quan es té previst obrir l’accés a les places d’aparcament de la primera planta?
3. Es té previst algun ús privat de les places d’aparcament de la primera planta?

El sr. Baos diu que donen la plaça per inaugurada i es pot fer ús de la mateixa. La primera 
planta de l’aparcament està a l’espera dels drets dels particulars als aparcaments. S’ha 
d’esperar a què es resolgui aquest tema. C
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La quarta pregunta, destinada a la  Regidoria de Serveis Socials, Gent Gran, Sanitat i 
Associacions. 

En referencia a la residencia que s’està construint a Sa Coma; 

Pregunta/es: 

-Ens agradaria conèixer l’estat actual de converses amb la conselleria. 
-Te coneixement aquest ajuntament del tempus de desenvolupament del projecte? S’han 
establert algun tipus de reunió de seguiment de les obres amb la conselleria? 

La quarta pregunta, destinada a la  Regidoria de Serveis Socials, Gent Gran, Sanitat i 
Associacions. 

En referencia a la residencia que s’està construint a Sa Coma; 

Pregunta/es: 

-Ens agradaria conèixer l’estat actual de converses amb la conselleria. 
-Te coneixement aquest ajuntament del tempus de desenvolupament del projecte? S’han 
establert algun tipus de reunió de seguiment de les obres amb la conselleria? 

La sra. Payeras diu que han demanat el Pla de Treball a la Conselleria i l’han rebut. El farà  
arribar als regidors. Encara no s’ha fet la reunió perquè el mes d’agost és inhàbil.

La cinquena pregunta, destinada a la Regidoria de Serveis Socials, Gent Gran, Sanitat i 
Associacions. 

Després de l’acabament de les obres de la primera fase de Can Gual i atesos també els 
registres  d’entrada  que fan  referencia  als  problemes  que  va sumant  l’actual  UBS de 
Bunyola; 

Pregunta/es: 

-Ens  agradaria  conèixer  l’estat  actual  de converses i  projectes amb la Conselleria de 
Sanitat pel que fa a un possible nou centre de salut. 

La Sra.  Payeras  diu  que  fa  trenta  anys  que  tenen aquest  problema i  no  és  fàcil  de 
resoldre. Amb un any no han tengut temps.

La Sra. Verdú diu que tant MÉS com VOX demanaren al Parlament quan arribarien els 
doblers a l’ajuntament i no han contestat a cap dels dos partits.

La  sisena  pregunta,  destinada  a  la  Regidoria  de  d'esports,  recursos  humans  i 
comunicació.

Voldria posar de manifest que en algunes de les seves comunicacions oficials que es 
realitzen mitjançant les xarxes socials s'observen diverses errades, algunes de greus.

Davant d'això, voldria preguntar:

1.  No  inclou  la  gestió  per  part  d'una  empresa  privada  de  les  comunicacions  un 
assessorament lingüístic?
2. No es revisen les publicacions que es fan a les xarxes socials utilitzant eines gratuïtes 
com Softcatalà per garantir la correcció lingüística?

El sr. Ballester diu que la gestiò no està exempta d’errades humanes. L’eficàcia depèn de 
la col·laboració de tots els membres d’aquest consistori, incloent l’oposició. Per tant, si hi C
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ha errors,  agrairia  que ho comunicassen.  L’eina més valuosa és l’ull  humà,  per tant, 
sorprèn que no ho facin saber. Estaran encantats de corregir-ho. En resum, agraeix la 
seva preocupació i està obert a qualsevol millora. 

La sra. Pujol diu que no s’ha d’oblidar que estan dedicant doblers a una empresa privada 
pel tema de les publicacions. Hi ha coses que no han de passar.

El sr. Ballester diu que de vegades l’error és del regidor o del tècnic, no de l’empresa. És  
feina de tots.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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